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 האורות הרחוקים עדיין דולקים/שיר לחנוכה 
 מאת נחום שור 

 

 אורות רחוקים עדיין דולקים, מאירים

 גבורת הקדמונים עוד ממשיכה לדבר אלינו.

 מבליחים הם באפלה, נוצצים, מזהירים

 האם לפני אלפיים שנה הם לא לחמו גם עבורנו?
 

 יםים גם מזהיררחוקים זוהראורות 

 נותנת השראה עד היום. –גבורת אבותינו המכבים 

 אך האורות גם אומרים: היו גיבורים, היו מהירים

 אין גבורה נשגבה יותר מעשיית שלום.
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 העלייהמגילת 
 

 ל חרבות יהדות פולניה.לאור הלהבות העולות ומתאבכות מע"

עת העולם מתבוסס בדמו ומגף העריצות רומס בשחצנות כל ניצוץ 

 לתקומה ולחירות.

 -בפני אחים גולים רדופים על צוואר ויהודים כיסופי מולדת 

כרית, בנים לתנועת השומר -באנו אנחנו, חברי קיבוץ אמריקה

לתקוע אלייך כפר מנחם,  - 6.12.1939הצעיר, היום כ"ד כסלו ת"ש 

דמתך הצחיחה, לאות עולם ולנצח האדם העובד, יתד נאמן בא

 הלוחם, היוצר והמפרה.

התקבצנו פה מפיזורי גלויות: בנים לגולת פולניה, עת מעיין חי 

ך וחרב ביד זדונית, ובנים ליהדות אמריקה העולה, ומפכה זה הול

זו גלות הנחמה לדוויים בין העמים, באנו אלייך כסמל לרצון 

ומלוכד, חוליה נאמנה בשרשרת המרתקת את עם ישראל מחושל 

 על פיזוריו.

באנו אלייך כפר מנחם ופנייך אפורים כפני אדמתך, הגענו אלייך 

 במולדת,  קשה, דרכו של חלוץ עברי-מדרך ארוכה

שמונה שנים של עמידה על המשמר, של כיבוש, של בניין ויצירה 

 הבאנו לך שי.

 ין בנים צמאי מולדת לבין קרקעהיום נכרות אתך הברית, ברית ב

צחיחה העורגת לפריון. ברית בין בנים כמהי בית לבין שממה 

 המצפה לגאולתה.

פורים הושטנו לך את ידינו הנוקשות, ובנו האמונה, כי פניך הא

 יוצפו אור שמש של האדם הפועל והיוצר.

עדה הדרך הארוכה שעברנו, כי עוד יפכה מעיין בשממה זו, כי  

ה משדותיך אמונה ואחוות עמים ובימים חשוכים אלה עוד תצמחנ

 ר נחמה לבנים גולים, השבים אל גבולם."תשמש נקודת אור ומקו

 
 
 

 הו שור )אבא של דודו(. המגילה נכתבה ע"י חיים רשף )אבא של נדב( ומתתי
 



 כך היה פעם
 

 סומנה אחת הגבעות.  - כך זה התחיל
 סירה קוצניתהגבעות היו מכוסות סלעים ו

)צמח קוצני יחיד שגדל על הגבעות(.פה 
שאחד  אלת המסטיקושם היה שיח של 

 מהם נשאר עד היום, הוא נמצא אחרי המועדון 
 והפך לעץ גדול וזקן מאד.

 
 כרית,קיבוץ  -בהדר  הגופים שיצרו את הקיבוץ

שארו יווקים רת כשהליצנים פירשו את השם כך, 
מיד. ואחר כך נוספה השלמה מאמריקה, ת

כפר מנחם ישב במקום שהוא נמצא היום, וכש
 לחרות,, גרעין אלגביש, קיבוץ יודקהספו נו

ובמשך הזמן גופים שונים יותר קטנים ובודדים. 
  ויותר מאוחר דור שני שלישי ורביעי ועוד ועוד.

)המשחטה של , החומהעברו על יד  לנקודהבדרך 
מטר(, את הקירות שלהם  3/3צריף קטן ) הוובלים,היו הגבעה ורים הראשונים על היום(. מבני המג

 ,)ניאון(אור יום לא היה בוובל  .)שיחי סירה קוצנית יבשים( כדי לשמור על הטמפרטורהבנטש מילאו 
, זה היה בור סופג גדול בית כיסאשהיה צריף על יד הוובלים בנו . )מן מנורת נפט(בלוקס האירו אותו 

פיזרו סיד. בחדרי החברים הייתה  אה-האהה ועל מכוסה קרש עם חורים לתוכו חירבנו בול פגיע
 ואיתןכשולחן,  ובוקסה ,כד חרס למים קריםג'ארה )קופסאת פח להשתין( והייתה בוובל פישפושקה 

 .באספקה קטנהלו נגד היתושים. את מה שהחברים היו צריכים קיבפליט לרסס ומפלטה לאשפה 
)מעין מקוש כולו מברזל( וכשזה לא למינה בבכדי לנטוע עצים היה צריך לפוצץ את הסלעים, קודם 

 כולם היו בורחים ואז היה הבום. ברוד,, צועקים אבק שרפההצליח היו מניחים 
ו גם הי למקוםהיו עוברים דרך, מסמיה הגדולה, מסמיה הקטנה וטינה, ומסביב  לנקודהכשהיו מגיעים 

 אספי, אידניבה, ושייך דאוד.-תל תורמוס, תל
 אותם פיסל נחקה, כשפני המסכל הם פניו של נחקה עצמו. הזורע והמסכל, השער את פניך קיבלו על 
 החצראת כל  .)שער קטן(הפשפש גם דרך למחנה אפשר היה להיכנס 

  (.)סבך של חוטי ברזל דוקרנייםקונצרטינה הקיפה 
במרקיות , והגישו את האוכל פרימוסים ופתיליותבמטבח בישלו על 

להשליך את שאריות  צלחת ציבורית . על השולחן הייתהודיסיות
מילאו . בחדר האוכל צלצלו בפעמוןהאוכל, כשהארוחה הייתה מוכנה 

. אפשר היה לבקש למשמרת שניהוכשלא היה מקום חיכו  שולחנות
במנה וקינחו  מה, ביצה קלה,מהמגישה במקום, הוספה ,ביצה חו

וץ, היחיד )מכשיר רדיו( בכל הקיבהאפרט . בחדר האוכל היה שלישית
 ורים.בו אפשר היה להקשיב לשיד

הסתובבו פליק של מינדל, תרזה של הקיבוץ ליד חדר האוכל ובמרחבי 
צר המשק בח אתלה.אבוש, גל פומה וניצה של בנימין ורינה ומיקי וכשהם נבחו ורצו לגרש אותם צעקו 

שימשו לעבודה וגם היו איתן, גיבור, פרוק, דאלס, בובה, חומה, אדום, אפורקה ואחרון חביב אגב, הם 
 לרכיבה.

 שהיה גרעיני חיטה אדומים. פיזרו רעל עכבריםבשדה קטפו את הכותנה בידיים, ובחורי העכברים 
, בהתחלה גולדה ואחריה פסיה. את האוכל הביאו מבשלת ילדיםבו עבדה  מטבח ילדיםלילדים היה 

ילדים ובסוף הארוחה נתנו ל)כדים מאלומיניום(, במניות ואת המרק והחלב  בשלישיותלבתי הילדים 
. וכשהיו יתושים כיסו מחליפה, וגם שומרת קטנה ושומרת גדולהבבתי הילדים הייתה  דברים טובים.

)שמיכות בקוצים וכיסו אותם  להשכבהרו הילדים . בערב חזבמוסקיטרים או בקילותאת המיטות 



. כל שבוע שעת אהבהם יתה ג, והימהמחלקה לאיזולציהדקות(, וכשילד היה חולה היו מוציאים אותו 
לחופש פעם בשנה המשפחות היו יוצאות  .)הפנלים(הפס בבתי הילדים ניקו גם את  ניקיון יסודיכשעשו 

 .מבושל או חופש גלגלים
אל תפה הק, הקדרים , בלורות, חת שתיים שלוש הפסל, מי מפחד מהפטר השחורבהילדים שיחקו 

בו שיחקו כל ילדי הקיבוץ במשך מספר  הכפרמשחק שהפך לבאים, כדור הכאה, ושוטרים וגנבים 
לחומה, למסה, באר א, באר שנים בשעות שהיו מיועדות להליכה לחדרי ההורים. היו יוצאים לטיולים 

 .הרקפות, חרובית, ואדי בורשיין, משפחת אל עזישדרות חנן, גבעת  ב,
חררה מרחו לוטיו להם  הייתה. וכשנפט וחומץכשהיו לילדים כינים חפפו להם את הראש בתערובת של 

  צינצי.
 .)ברזנט(בפלונדקה טנדר אדום ישן ששופץ במסגריה, היו מכסים אותה  -במפלצת כשנסעו לטייל 

)כרית קטנה כחולה מקופלת לשניים(. היו גם רוקדים לצלילי דובצ'ק לסרטים היו הולכים עם 
 .)מפוחית פה( גרמושקה

 

 שונות
ביב שהיה מרכז, לב הקיבוץ לכל מי שנסע העירה חוב עליה בתל אבית קפה קטן בר –גברת ז'ולטי 

 .)תל אביב( ולכל ענין שהיה קשור לכפר מנחם
אבא של אברהם יוסף אמבולנס  ,האבא של דווסבא דלק  ה,האבא של ליז סבא טרוצקיסבא דואר  

 .טולדו
 העבודה תוספת של כמה שעות. ןכשמרכז ענף ביקש מסדרחצי בן אדם 

 .)מכנסיים עם גומי במותניים וברגליים( שרוורים ,)סוג של מעילים( שינלקה, קורטבגדים 
 האוכל(.)עץ תות גדול שהיה על רחבת חדר התות  עץ

המחנה, המשחטה של היום זה היה המקום הראשון אליו עלה הקיבוץ.  –שמות לקיבוץ: החומה 
 הנקודה, הגבעה, המקום, המשק, החצר.

 

 כרה וסיפרה נירה שויארז
 צילומים: דוד פרלמוטר ז"ל ואמנון זלינגר

 

 באנו אליך כפר מנחם ופניך אפורים
 



 ולפעמין כשאני קצת לחוץ
 אני חוזר למדרכות הקיבוץ
 אל בתולי שנעלמו בחדריו

 לעבודה שלי בלול או בכרמיו
 אני חוזר אל הצבעין והריחות

 של צינצולינים ואסאדו ומסיבות
 אני חוזר אל חברי המתנדבין

 יו זלנד, סקוטלנד וארגנטיןנמ
 היינו מתנדבין וזה היה מזמן

 הקטן.  אני ודייגו וחורחה
   

 אני זוכר את הקולנוע הישן 
 מאחורי בניין הסילו הלבן

 איך שחינו בבריכה של מקורות
 ואיך סחבנו מהכלבו בלילות

 אני זוכר את מאיר,.יוסי,רפי וצ'קיר  

 והצגות שמלאות מקיר לקיר  
 מחוברים בקפיץ  של עיתוניםחדר קריאה 

 במקלחות למתנדבות אני מציץ  
 היה מזמןהיינו מנגנים וזה 

 אני וצביקה ובני הקטן.
 להגיד את האמת, די קשה לזהות-אני

 השפה השתנתה וגם רוב הדמויות
 אין כבר וויקנד בים וצריף ירוק

 לא מסבות בשדה ולא מתנדבות 
 

 עברו שנים מאז כלום כבר לא מוכר
 בה איתה גדל הכפר ההרח נוספה

 התור בכלבו שאף פעם לא נגמר
 איזה מבחראבל תראה חביבי 

 היה פה די פשוט וזה היה מזמן
 עכשיו הכל שמח כמו אסאדו עם שומן.

 
 לימור, יריבוס וכפירצי'ק הקטן–רצינו לאחל יום הולדת מצוין 

 
 דיין וכפיר מנשה-כתבו: לימור חסון, יריב בן

 

  80-ויעל ישראל על תרומתן לפינות ה אבירם תודה לאוכמה
 

 לאן פנינו
כעת, לאחר שסיימנו את שלב הדיונים על החזון החברתי קהילתי, ורגע לפני מעבר לכתיבת תוכניות 

)ערבות הדדית, נכסים משותפים  הגענו לנקודה מנצחת בין היבטים שיתופייםעבודה, אני מבינה ש
)הכנסה והשתכרות אישית,  לבין היבטים אוטונומייםת( ואמירה משותפת בסוגיות חברתיות וכלכליו

 הוצאות מתוך צורך ורצון אמיתי וכו'(, הניתנים לכל חבר.
 איזון זה מאפשר לנו  חיים משותפים מעבר לישוב קהילתי מצליח.

 מובן שניתן לדייק יותר()הצגתי את הדברים באופן כללי וכ
הכולל ו איזון, שהוכיח עצמו בתחומים השונים. איזון לדעתי, בתפישה ארוכת טווח עלינו לשמור על אות

לקיחת אחריות חברתית בינינו, כזו שלא תאפשר לחבר ליפול כלכלית. מעבר לכך, איזון זה מזמין אלינו 
ן אם כאלה הרואים עצמם שותפים לדרך בין אם בנינו ובי –בשנים האחרונות אוכלוסייה צעירה 
 יש היום הרבה אנרגיה צעירה ואני מקווה שנשכיל למנפה.ומזדהים עם ערכי כפר מנחם. בקבוץ 

עוד עניין, שעלה בכל המעגלים בתהליך האסטרטגי וגורם לי לחשוב רבות על "פני הישוב לאן?" קשור 
 לממשק עם הרחבת כפר מנחם.

למורכבות הקיימת בקשר ארוך שנים זה, ומתוך הכרות עם קיבוצים אחרים שעברו עם המודעות 
מים לאלו שאנחנו עוברים, אני חושבת, שעלינו לחשוב מחדש על אופי השותפות תהליכים דו

שלב ראשון, עלינו לייצר תהליך חשיבה אסטרטגי כזה שיתמוך בזהות היישובית  כולה ולהעמיקה. כ
 ויגבש אותה.

שלי, שנשמור על הקיים  בתחומי הערבות ההדדית והדאגה לכל חבר, נטפח אותן ובכך  משאת הנפש
 את החוסן הקהילתי שלנו.נחזק 

 
  לי זלינגרח



  מתכון לעוגת היער השחור
 לעוגת השוקולד:

  ביצים 4
 מ"ל שמן קנולה 200

  כוסות מים 2
  וחצי כוס סוכר 1
  קקאוורבע כוס  1
 כפית מלח 1
  כוסות קמח 4
 שקית אבקת אפייה 1
 כפיות אבקת סודה לשתייה 2

 

 לשכבת פירות יער:
  ר קפואיםגרם מיקס פירות יע 600
 גרם תותים טריים 150

 מקל וניל טרי 1
 כפות מיץ לימון 3
 כפות קורנפלור 2
 )לא חובה(  כפות ברנדי )לא תמצית( 2
 וחצי כוסות מים רותחים 1

 

  למלית הקצפת:
 מ"ל שמנת מתוקה 500
 כוס סוכר 1/3

  גרידת לימון מחצי לימון
  כפות אינסטנט פודינג וניל 3

 

  לקישוט:
 קולפן ירקות לגלף  ד מריר )עםשבבי שוקול

 טבלת שוקולד(
  גרם שוקולד מריר 150

 גרם חמאת קקאו 30
 

 *אפשר במקום פירות יער למרוח שכבה של 
 ממרח שוקולד בין שכבות העוגה.

 

 אופן ההכנה:
 לשכבת פירות יער:

 במחבת עמוקה שמים פירות יער קפואים, תותים
  טריים, מוציאים את הגרגירים ממקל הווניל
  ומוסיפים את הגרגירים ואת התרמיל עצמו.

 מוסיפים מים רותחים ומבשלים כרבע שעה.
 יפים מיץ לימון וקורנפלור ומערבבים היטב.מוס

 מכבים את האש ומוסיפים ברנדי.
 מסננים מעל כלי ושומרים את הנוזלים להמשך.

  מעבירים לכלי שטוח סוגרים היטב
עדיף  ומצננים במקרר כמה שעות לצינון מלא,

 לילה.
 לעוגת השוקולד:
 מעלות.160מחממים תנור ל 

ס"מ בנייר אפייה  24מרפדים שתי תבניות בקוטר 
 ומשמנים את הנייר.

במיקסר מקציפים ביצים, רוויון, מים, סוכר, קקאו 
ומלח במהירות נמוכה במשך דקה, רק עד 
שהחומרים מתאחדים. מוסיפים קמח אבקת אפייה 

יפים לאט דקה נוספת, ואבקת סודה לשתייה ומקצ
 לתערובת אחידה ודלילה.

דקות או  45מוזגים את התערובת לתבניות ואופים 
עד שהעוגות יציבות וקיסם יוצא עם פירורים לחים. 

 מצננים לגמרי.
 לשכבת הקצפת:

במיקסר מקציפים שמנת, סוכר, אינסטנט פודינג, 
 וגרידת לימון עד לקרם יציב.

 מרכיבים את העוגה:
חלקים שווים כך שמתקבלות  2עוגה ל חוצים כל 
 שכבות. 4בסך הכל 

מניחים על צלחת הגשה שכבת עוגה, מרטיבים  
אותה בנוזל ששמרנו מהבישול של הפירות יער, 
מעברים את הקצפת לשקית זילוף ושומרים רבע 

 מהכמות בצד לקישוט הסופי.
מזלפים רבע מכמות הקצפת על השכבה האשונה, 

יער ומניחים  ת מהפירותה כמה כפומפזרים למעל
 שכבה נוספת של עוגת שוקולד.

ממשיכים באותו האופן בכל שכבות העוגה 
ומסיימים בשכבת עוגה שוקולד. מצפים את העוגה 
בקרם. מעבירים את רבע כמות הקרם ששמרנו 

גבעות של קרם בשולי העוגה.  12בצד ומזלפים 
 מניחים שבבי שוקולד במרכז העוגה.

קאו עד לערבות ר וחמאת קוקולד מריממיסים ש
חלקה ומבריקה, מניחים בשכבה אחידה את 
השוקולד המומס על שקף באורך שמתאים 

מניחים על השיש וממתינים כרבע שעה עד   לעוגה
 שהשוקולד מתגבש ומתייצב.

מצמידים את השקף עם השוקולד לתחתית העוגה 
 ומכניסים למקפיא לעשרים דקות.

 גה.השקף מהעומסירים בעדינות את 
  שומרים במקרר עד להגשה.

 ❤בהצלחה 
 

 הכינה את המתכון לפי טעמה והמליצה לילך ארבר 
 
 
 
 
 
 
 
 

  



 10.1930. –פרוטוקול מזכירות 
2019/20 

, לילי צביה רייטר, וידי שקד, זאבי רוזנר, עמית ארגוב, מעיין שינדלר :נוכחים
 לזרקביץ', מתן לפידות, אורנה תל אור.

 תמיר סלע. ,ןיגאל קליי ים:חסר
 

 על סדר היום:
 דיווחים .א
 קומת קרקע –שיכון ו'  .ב

 קומת קרקע( -)מוזמנים: דיירי שיכון ו'
 קמינים .ג

 )מוזמנים : איליה אלמן, גידי קרון "נושמים אויר נקי"(
 המשך דיון  –פנסיה  .ד
 תשלום תשתיות  -נקלטים  .ה

 

 דיווחים : .א
  3.11.19שיחת קיבוץ תתקיים ביום ראשון  שיחת קיבוץ: .1

 ושאים:נה
 חזון כפר מנחם. .א
 מזכירות, קליטה וצוות צרכים מיוחדים. –בחירת חברים לוועדות  .ב

 תתקיים ישיבה משותפת בנושא עם הנהלה עסקית. -מבנה ארגוני  .2
 : תעשה בדיקה אם החברים הנמצאים לקראת סיום שלוש שנות חופש.שנת חופש"" .3

 

 קומת קרקע: –שיכון ו'  .ב
 טטוס הדירות בהם הם מתגוררים.דיירי קומת הקרקע הסבירו את ס

 השיוך.בקשתם היא להבטיח את טיפול הקיבוץ בעניינם בעת הזו, לקראת 
 .הקיבוץ והדיירים -כול ולפתרון ישנן עלויות ויש לסכם את החלוקה בהסכמת הצדדיםי

 סוכם:
 מזכירות מקבלת את בקשת הדיירים למתן פתרון בטווח הקרוב.ה

 תחיל לתכנן את רף ובמקביל תיבדק האפשרות להתעשה פנייה נוספת לפיקוד העו
 מיקום הממד"ים. 

 

 קמינים: .א
ן ואיליה אלמן הסבירו את החשיבות בטיפול בהפסקת השימוש בהסקה באמצעות רוגידי ק

מבעירים עצים. יתרה נים ההבערת עצים והסבל שנגרם לחברים הגרים בסמוך לבתים עם קמי
 קה.הפסקת השימוש בעצים לצורך הסהחלטת שיחת קיבוץ המורה על  מכך, ישנה

 דיון:
אין עוררין על כך שהפעלת קמין על בסיס עץ יש בו כדי לפגוע ברמה כזו או אחרת בבריאות 
הציבור. יחד עם זאת, ישנו קושי בקבלת החלטה רטרואקטיבית ויש ליצור מסלול הדברות 

 שהחל ולא הסתיים.
 הוחלט:

 ון הנושא.חברי המזכירות ולגבש הסכמות לפתרפגישה משותפת בין בעלי הקמינים ולקיים 
 

 המשך דיון  –פנסיה  .ב
בישיבה הקודמת עלתה הבקשה לבחון כמה אפשרויות להגדלת הפנסיה והמשמעות 

 האקטוארית לכך.
 הוחלט:

 להמשיך את הדיון ולקבל החלטה בישיבה משותפת עם ההנהלה העסקית.
 תשתיות תשלום  -נקלטים  .ג

ושים של פרויקט שדרוג תשתיות כפי א כולל הצגת מקורות ושימהוצגה קבלת ההחלטות בנוש
 .2015שהוצג בשיחת קיבוץ בשנת 

 הוחלט :
 להמשיך את הדיון ולקבל החלטה בישיבה משותפת עם ההנהלה העסקית. 

 



 13.11.19 –פרוטוקול מזכירות 
21/2019 

 

 מתן לפידות, אורנה תל אור,  ,ט, עמית ארגוב, וידי שקד, לילי לזרקביץ, דני אלבירזאבי רוזנר :נוכחים
 יגאל קליין, עידן קריסטל. 

 תמיר סלע, צביה רייטר, מעיין שינדלר. :חסרים
 

 לקדנציה נוספת. שממשיךמתן לפידות לו .עידן קריסטלו ברכות למצטרפים החדשים: דני אלבירט
 ., המסיימות את תפקידןואורנה תל אורצביה רייטר לתודה 

 

 על סדר היום:
 דיווחים .א
 קליטה: .ב

 קבלה לחברות: .1
 תומר בן אריה. .א
 יזהר וענת שרון. .ב

 גיל קליטה –בקשת וועדת קליטה לדיון נוסף  .2
 )מוזמנים: חברי וועדת קליטה(

 נדחה לישיבה הבאה –חודשים  9ביצוע תקציב קהילה  .ג
 לישיבה הבאהנדחה  -מימון  -סיבים אופטיים  .ד
 לא התקיימה  –פעילות במועדון  .ה

 לה(ה')מוזמן: שלמ
 

 ם :וחידיו .א
 זומן מפגש של חברי המזכירות עם בעלי הקמינים. – קמינים .1
תתקיים ישיבה משותפת עם הנהלה עסקית בנושא  8.12.19בתאריך  - מבנה ארגוני .2

 המבנה הארגוני.
 שנות חופש. 3לאחת מישיבות המזכירות הבאות יזומנו חברים שסיימו  – שנת חופש .3

 קליטה: .ב
 קבלה לחברות : .1

 תומר בן אריה .א
 שרוןוענת יזהר  .ב

הממליצה  אורית זלינגר הציגה את הדיונים שהתקיימו בוועדת קליטה והחלטת וועדת קליטה
 למזכירות לקבל את תומר בן אריה ומשפחת שרון לחברות. 

בדיון עלה השוואת תנאיו של תומר לתנאים שקבלו דיירי האשקוביות בעניין תשלום שכר דירה 
 כמקדמה על חשבון ערך הדירה.

 הוחלט:
לקבל את המלצת וועדת קליטה ולהעביר להצבעת שיחת קיבוץ את קבלת תומר בן אריה  .1

 ומשפחת שרון לחברות.
 להשוות לאחר בדיקה את תנאיו של תומר בן אריה לתנאיי דיירי האשקוביות.

 גיל קליטה –בקשת וועדת קליטה לדיון נוסף  .2
ה את הנושא לדיון נוסף וועדת קליטה קיימה דיון נוסף בעניינה של משפחת רביב והעביר

: אורית זלינגר, אבנר דביר חברי וועדת קליטה במזכירות. לאחר דיון בנושא בהשתתפות
 וצביה גרשוביץ הוחלט להחזיר לוועדת קליטה ולקבל המלצה ברורה בעניין.

 לאור התארכות הדיון בעניין, הנושאים האחרים שעל סדר היום הועברו לישיבה הבאה.
 
 

 ררשם: זאבי רוזנ



 20.11.19פרוטוקול ישיבת קרן מילואים 
 

 גולדבורד, שמעון סביר, אליז, יעד, זאבי, אוכמה.אמנון זלינגר, רחל  נוכחים:
 

 סדר היום :
 תיקון תקנון קרן המילואים. .1

 רקע :
 כספי קרן המילואים נמצאים בחשבון בנק של קיבוץ כפר מנחם.

קיבוץ ובנוסף התקבלה המלצה מרואי על אף הרשום בתקנון שכספים אלו אינם חלק מנכסי ה
חס וחלילה. עלה , ביצירת תאגיד המרחיק את הכספים מידי נושיםוץ שאין צורך החשבון של הקיב

החשש, שבעתיד כאשר הרכב האוכלוסייה ישתנה, הקרן לא מוגנת מפני ניסיון לשנות את יעוד כספי 
 ה חיצונית.הקרן על ידי חברים בעלי אינטרסים שונים, גם אם תוקם אגוד

 דיון :
 יעוד הקרן על ידי חברים. עלו כמה אפשרויות המאפשרות הגנה מפני שינוי

 בניית מנגנון המגדיר את הנהנים ולא את כלל החברים כאסיפה בעלת זכויות בקרן. .1
 קבלת החלטה האומרת ששינוי בתקנון הקרן ו/או קבלת החלטות בקרן תהיה ברוב מיוחס. .2

 ות הצבעה.מכלל החברים בעלי זכ 66% .א
 .75%מתוכם צריך רוב של  .ב

 הוחלט:
 . 2לקבל את סעיף  .1
 .להעביר למזכירות את המלצת הנהלת הקרן. )יועבר לאחר מכן לשיחת קיבוץ( .2

 
 שם: זאבי רוזנרר

 
 6.11.2019 –פרוטוקול ועדת קליטה 

9/2019 
  לן, אורית זלינגרז קפבוע אבנר דביר, זאבי רוזנר, מעיין צאוזמר שינדלר, דקלה אפרתי חומסקי, :נוכחים

 עמליה גולדברג, יחיעם יוגב, דני אלבירט, צביה גרשוביץ חסרים:
זוהי ישיבתה האחרונה של הוועדה בהרכבה הנוכחי. בישיבה הבאה ישתתפו חברי הוועדה  •

 החדשים עם החברים הממשיכים.
 אנו מאחלים ליחיעם החלמה מהירה וחזרה לשגרה. •

 על סדר היום:
 חרגת גילהצגת בקשתם לה – איתן ושירלי רביב .ו
 המשך תהליך הקליטה –ה לציבור הודע .ז

 

 הצגת בקשתם להחרגת גיל: –איתן ושירלי רביב  .א
לאחר החלטת המזכירות שלא לאפשר לאיתן ושירלי רביב, תושבים בקיבוץ המעוניינים לרכוש בית 

ציג את עצמם ירושה, להיקלט בקיבוץ בשל חריגת גיל, הם פנו בבקשה להופיע בפני הוועדה ולה
 להיקלט בקיבוץ. הוועדה החליטה לאפשר לבני הזוג להגיע לוועדה ולהציג את בקשתם.ואת רצונם 

איתן הציג את העובדה שכבר בעבר פנו לקליטה בקיבוץ, אך בשל העובדה שלא התאפשרה 
ם קליטה הם לא נענו ולא החלו בתהליך. כמו כן, איתן ושירלי הם הורים לילדים צעירים המתחנכי

במסגרות החינוך בקיבוץ, מה שלטענתם מתאים לשאיפת הקיבוץ לצמיחה דמוגרפית והצערת 
איתן הציג את פעילותם בקהילה בקיבוץ במסגרות שונות ואת העובדה  האוכלוסייה. בנוסף,

שחברים ותושבים רבים תומכים בבקשתם. איתן ושירלי מבקשים שוויון הזדמנויות בפני הוועדה 
 אותם מהתקנון.ומבקשים להחריג 

  



 :דיון
חברי כדי לבקש מהמזכירות לדון שוב בנושא, על הוועדה להציג סיבה מוצדקת להחרגה. רוב 

הוועדה מסכימים שמדובר במשפחה צעירה ובתושבים מעורבים, חיוביים ופעילים ולכן ראוי 
 להחריג אותם מהתקנון.

 הוחלט:
 הוועדה תבקש מהמזכירות לדון שוב בבקשה.

 ך תהליך הקליטה:המש –בור הודעה לצי .ב
ולבנותיהם.  בפני חברי הוועדה הוצג מכתב שיישלח לחברי הקיבוץ במטרה שיעבירו אותו לבניהם

הבנים והבנות המעוניינים במגרשים לבנייה ובמגרשים מבונים בתוך הקיבוץ המוצעים כרגע 
כל לקבל החלטות לשיוך, יפנו לרכזת הוועדה להרשמה. לאחר שתהיה בידינו רשימת הנרשמים נו

 בנוגע לשיוך המגרשים והמבונים.
י שנגיע לכל המעוניינים בשיוך אנו פונים לחברים להעביר לבניהם ולבנותיהם את המכתב כד

 בזמן הקרוב.
 

 20.11.2019 –פרוטוקול ועדת קליטה 
10/2019 

  גולדברג, אורית זלינגררונן סעידי, טלי שור, נועה  אבנר דביר, זאבי רוזנר, דקלה אפרתי חומסקי, :נוכחים
צאוזמר שינדלר, בועז קפלן, אסתר עמליה גולדברג, יחיעם יוגב, דני אלבירט, צביה גרשוביץ, מעיין  חסרים:

 ברוידא
 הישיבה התקיימה בנוכחות החברים הוותיקים והחדשים. •
אנו מבקשים להודות לחברים שמסיימים את תפקידם בוועדה: עמליה גולדברג, יחיעם יוגב,  •

 י אלבירט וצביה גרשוביץ.דנ
 ואסתר ברוידא.אנו מברכים את המצטרפים החדשים: רונן סעידי, טלי שור, נועה גולדברג  •

 על סדר היום:
 מצב הקליטה –סגירת פערים  .א
 דיון חוזר –איתן ושירלי רביב  .ב

 

 מצב הקליטה: –סגירת פערים  .א
ים העומדים על סדר היום נושא הקליטה והצמיחה הדמוגרפית בקיבוץ הוא אחד מהנושאים החשוב

משפחות נוספות  6קיימים. משפחות חדשות במבנים  11שלנו. בשנה האחרונה נקלטו בכפר מנחם 
מגרשים  7בחרו מגרשים לבנייה )אחת מהן בחרה במגרש מבונה(. נכון להיום נותרו בתוך הקיבוץ 

יבוץ שיציעו לבניהם מגרשים מבונים לשיוך מידי. לאחרונה פרסמנו פנייה לחברי הק 4-לבנייה ו
עדה תובא רשימת הנרשמים ולבנותיהם להירשם לקליטה ולשיוך במגרשים אלו. אל סדר יומה של הוו

 ואנו נקבל החלטות בנוגע להמשך השיוך והקליטה.
אפשרות נוספת העומדת בפני הנקלטים היא רכישת דירה מיורש או מחבר שעזב. האפשרות הזאת 

. על סדר יומה של 2018בים שרשומים ברשימה שנסגרה באוגוסט פתוחה גם בפני משפחות של תוש
במטרה לקדם רכישה של דירות יורשים ולמצוא פתרונות אפשריים הוועדה עומד גם הנושא הזה, 

למגורים לבנים ולבנות המעוניינים להיקלט בקיבוץ. במקביל עלינו לקדם גם את נושא הקליטה של 
 ירות הירושה.יורשים וצאצאי יורשים המתגוררים בד

 
 דיון חוזר: –איתן ושירלי רביב  .ב

לאיתן ושירלי רביב, תושבים בקיבוץ המעוניינים לרכוש בית לאחר החלטת המזכירות שלא לאפשר 
ירושה, להיקלט בקיבוץ בשל חריגת גיל, החליטה הוועדה לאפשר להם להופיע בפניה ולהציג את 

חלט לבקש מהמזכירות לדון שוב בנושא. בדיון שנערך עצמם. איתן ושירלי הגיעו לוועדה, ולאחר דיון הו
 ושא לוועדה ולבקש ממנה שתיתן המלצה מנומקת להחרגה מהתקנון.במזכירות הוחלט להחזיר את הנ

  



 :דיון
נערך דיון נוסף בנושא במטרה להחליט אם להמליץ למזכירות להחריג את המשפחה ולאפשר לה 

ן. הוועדה ערה לפניות של חברים ושל גורמים שונים להתחיל בתהליך קליטה למרות גילו של אית
קליטה, אך גם מודעת לעובדה שעלינו להיצמד לתקנון ולהחלטות לאפשר למשפחה להתחיל בתהליך 

 הקיבוץ.
 הוחלט:

 הוועדה מחליטה שלא לבקש דיון נוסף במזכירות ואינה ממליצה לחרוג מהתקנון.
 

 רשמה: אורית זלינגר                  
 

 מגרשים לבנייה ודירות קהילה. עה טובה נפתחת הרשמה לקליטה על בסיסשב
 הסבר ועל לוח המודעות בחדר האוכל ישנה מפה עם המגרשים.מצורף דף 

  לקליטה. ליידע את הבנים והבנות על פתיחת ההרשמה באחריות ההורים
 ואין להסתמך על רישומים שנעשו בעבר. חובה להירשם

 
 בהצלחה,

 

 מנהל קהילה -זאבי רוזנר 
 מרכזת וועדת קליטה -אורית זלינגר 

 
 

 נובמבר 2019
 פתיחת הרשמה לדירות קהילה / מגרשים לבנייה 

 כללי
קיבוץ כפר מנחם מציע לשיוך דירות קהילה ומגרשים בתוך הקיבוץ. אנו מעוניינים לערוך הרשמה של בני 

 או דירת קהילה. ובנות קיבוץ המעוניינים להיקלט לחברות על בסיס מגרש לבנייה 
 להלן הפרטים בנוגע לתהליך:

 ובנות קיבוץ בלבד )בנים להורים חברי קיבוץ או בנים להורים שנפטרו כחברי קיבוץ(.ההרשמה פתוחה לבני  .1
 את הסכמי הקליטה והשיוך.  לעיון, יישלחו לנרשמים כלל הנרשמיםלאחר גיבוש הרשימה הכוללת את  .2
ה( ועדת קליטה תדרג את יותר מהמצאי )מגרשים ודירות קהיל במקרה שבו רשימת הפונים תהה גדולה .3

 הפונים על פי כללים שנקבעו או יקבעו )בן ראשון במשפחה וכיו"ב(.
 . as isדירות הקהילה והמגרשים יימסרו במצבם  .4
 ככלל, הפונים יצטרכו לעבור תהליך קליטה כמקובל על פי ההחלטות. .5
 לה. בחירת מגרש תעשה בהגרלה כמו גם דירת קהי .6
     klitakfm@gmail.comרית הנרשמים מתבקשים לשלוח את הפרטים הבאים למייל של או .7

 )יש לוודא קבלת הבקשה לרישום(.    30.11.19עד       
 

 הערות כתובת נוכחית כתובת מייל טלפון שם ומשפחה
     

     
 

 טבלת מגרשים    טבלת דירות קהילה
 הערות דירה  הערות מספר מגרש

  דירה בשיכון האמריקאי )בית האחות(   127
  אשקוביות )נאוסיחין(דירת    128
  דירה בשיכון האמריקאי )רקפת גלאור(   63

  דירת שיכון עולים )דן קרון(   137
139     
163     
165     
187     

 

 את המפה המפורטת אפשר לראות אצל זאבי במזכירות.



 22/12/2019       משולחנה של מרכזת ברו"ש
 

וקבוע לשביעות רצונם של  הקשור למרפאה מטופל באופן יציב: הגענו לימים טובים, כל מרפאה
 החברים. 

קבלות המתקבלות בבית מרקחת לאחר שימוש ב"בילינג")חיוב הקבוץ( אין  -לתשומת לב החברים 
 כרטיס האשראי שלך(. צורך להעביר אלי )כתוב בתחתית הקבלה "חשבונך בבנק יחויב", ללא פרטי

 מוזמנים להצטרף  2018,2019מהלך שנת חברים חדשים, שהתקבלו לחברות 
 לשימוש בתשלום עבור תרופות מרשם, דרך חשבון הקבוץ.

 לצורך כך עליהם להעביר אלי שם, שם משפחה מספרי ת.ז שלהם ושל ילדיהם.
 

 בית הדר:
דיירי הבית כוללים שלושה חברים ,שלושה  הבית ממשיך לתת שרות ולטפל בכל דיריו. נכון להיום,

 רוניות, שלוש נשים נוספות וחבר רבדים.דיירים בדי
 מדי פעם נכנס חבר/ה באופן זמני.

 –לאחר שנה של התבוננות במערך הבית מצאתי לנכון להעלות בפני ועדת בריאות סוגיה תחת השם 
 בית הדר לאן?

 מכל היבטיה. אני מעריכה שנגיע גם לשיח ציבורי. מהישיבה הקרובה ננסה לבחון סוגיה זאת בהרחבה,
וה לתפקיד אשת קשר עם חברים הזקוקים לעזרה. אני לומדת להכיר וון להיום עם כניסתה של עלנכ

 חברים שעד כניסתה לא הכרתי.
מה שמאפשר להרחיב את  אני שמחה לומר שיש עבודת צוות של כל העוסקים בבריאות ורווחה

 הפעילות.
 ח.חג אורים שמ

 
 אורית גלאור

 

 ששירת את חיינו התרבותיים והמוסיקלים ההיסטורינפרדנו החודש מפסנתר הכנף 
 שנים. 110 -כגילו המשוער  שנים. הכלי נקנה ע"י מאיר אלעזרי שהיה רכז התרבות באותה תקופה. 55-כ

 עשרות אמנים וחובבים, מכל הגילים, פרטו על הפסנתר לאורך השנים.
שמשם הייתי מלווה את השירה  בוע בפינה הדרום מזרחית של חדר האכל. זכור ליהוא הוצב באופן ק

 בציבור בקבלות השבת המסורתיות, בהנחיתו של זלו אפל.
בשנים האחרונות הכלי התייתם ושימש כשמשטח אחסון לציוד חדר האכל. יוסי ביקש בצדק לפנות 

 אותו. רונן ביצע את המשימה והעבירו לסילו.
סולידית, הצלחתי למסור את הפסנתר  עבור תמורה

ות בהבטחה שהכלי ימשיך לנגן עוד שנים לידיים טוב
 רבות.

 
 אסא –ועדכן , צילם רשם

 
 

 

סיכום 
ישיבת ו. 

 סיכום 



 6.11.19-תכנון ישיבת ועדת 
 : גלעד, אבי, אביטל, ארנון ל, רונן ס, זאבי, רפי ל.משתתפים

 : וידי, אסא, זוהר ב.משקיפים
 דיווח –"ע חדשה שינויים בתב

 מגרשים לצד מערב. 4תוספת  –בשכונת הבוסטר 
 ארנון מציג על המפה, שינויים מינוריים. –מחנה ישן 

 לדוגמא; שינויים בשבילים בשיכון אמריקאי.
 באיזור של נירה ש, ולורה מ, להגדיל קצת ללורה.

 מיועד לשיוך, צמוד, דו משפחתי, לביתה של יהודית הלבני. –"בית אחות" 
 יידרש פתרון לשביל גישה לבית של יהודית במידה והמגרש ישויך. 

 , וכלבו.102, 81דרכים מס"  –הצגת תוכנית תנועה 
יש כבבמטר, למרות שיש מספר מקומות  5יהיה דו סטרי, ברוחב של  81לפי הצעת יועץ התנועה, כביש 

השכונה בלבד, למניעת  אביטל מציע שיהיו שערים חשמליים עם שלט לתושבי מטר. 5-שהם פחות מ
מקומות מוצעים לשערים: ליד  נסיעה מרובה של כלל הרכבים, בעיקר מאזור "הכלבו" לכיוון השער.

 עמית שביל, גבי מיינצר, שלומי שקד.
 הוצגה תוכנית הכביש והחנייה ברחבת הכלבו.

 מטר. 4-ב יהיה כמטר, דו סטרי, ליד עידו אלמן יש צואר בקבוק, הרוח 5.5כנון לרוחב של : ת102דרך 
 ברט צ'ייני, עץ, שלא ניתן להורידו.  -77יש בעיית עצים הנמצאים לאורך התוואי של הכביש, ע"י מגרש 

 )חלי ועודד( הכביש חד סטרי. 62-63הכביש יהיה חד סטרי, מגרשים  –מעמית שביל 
 

 סיכום: 
 יהיה דו סיטרי, לפי המלצת יועץ התנועה. 81ברוב קולות אושר כביש 

 שערי חשמל. 3רים הכנה תשתית חשמל עבור מאש
 מאושרת. –תכנית חנייה לכלבו 

הכביש יהיה חד סטרי, מגרשים  –מטר, כהמלצת היועץ, מעמית שביל  5.5דו סיטרי ברוחב  – 102דרך 
 רי.)חלי ועודד( הכביש חד סט 62-63

 ערעור מתן לפידות .
ראש הוא קטן מהממוצע, בכדי לאפשר מתן רוצה לממש את המגרש שקיבל בעיקר לכיוון מערב, שמ

זאת, יש לבצע את השביל בין מתן לשקד, על חשבון שטח גינון קיים שגונן ע"י משפ. שקד, יצוין שהשטח 
 הציר. הוא ציבורי במקור ומיועד לשביל שייתן פתרון לשאר השכנים לאורך

ציבורי המטופל על ידי מטר מגונן )להזכיר הויתור הוא משטח  1.5הצעת ארנון: שקד "יוותרו" על 
 מטר ממגרשו. מומלץ שמתן יבנה מסלעה מדורגת במקום קיר תומך. 0.8-משפחת שקד( , ומתן על כ

 הועלתה הצעה לאפשר למתן לקבל מגרש לבניה, והדירה ששויכה למתן תחזור לקהילה כ"דירת
 קהילה" על המשתמע מכך.

 סיכום: 
 ופציות מול משפ. לפידות, ומשפ. שקד.הקמת צוות מצומצם, עם זאבי בראשו, לבדיקת הא

 

 .145מגרש  –)בהשתתפות האדרכלית דקלה( היתר בנייה לחיים יפרח 
 ליאון(.)משפ.  143דקלה הציגה את התכנון, במסגרת התכנון, מוצע מרפסת הפונה לכיוון מגרש 

 סיכום:
 הפתרון המוצע: המרפסת תהיה על טרסה מגוננת, במדרגות שלא יפריעו לשכנים.

 עשות פרה רולינג עם הרצל מהנדס המועצה לגבי הגשה להיתר.ל
 שביל גישה למגרש של יוסלה.

 כיום השביל מתפצל דרך המגרש של משפ. אורן, טלי פנתה להרחבת מרפסת "דק" 
 סיכום: 

 מצאו פתרון לשביל לבית יוסל'ה.אביטל וארנון י
 

 אבי. רשם:



25/12/2019 
  2019דוח ביצוע תשתיות דצמבר עדכון ו

: הרחבת וסלילת הכביש מהכולבו ועד השער הסתיימה, כמוכן אנו בפני סיום ריצוף באבנים 81כביש 
הכביש הצפוני היוצא מחניית  - 102משתלבות של השבילים הצדדים היוצאים מכביש זה ומכביש 

 הכולבו מערבה, )כל הגבעה הצפונית(.
וחניית הכולבו לסלילה, בתקווה שהסלילה  102ם בהכנת השביל הצפוני בימים הקרובים אנו מתרכזי

 תסתיים עד סוף חודש זה, אני מצר על אי הנוחות הזמנית הנגרמת לציבור. 
ות המים והחשמל החדשות בכל הישוב, למעט מספר : סיימנו לבצע את מערכמערכות מים וחשמל

הכוונה היא, שבימים הקרובים עבודות אלו יסתיימו דירות שממתינות לחיבור מסיבות שאינן תלויות בנו. 
 לחלוטין וניתן יהיה להתנתק מהמערכות הישנות, כרגע מופעלות מערכות כפולות של חשמל ומים.

כתוצאה מפניה של תושב לפקח הבניה של המועצה.  בגבעה הדרומית נגרם לנו עיכוב בעבודות
היתר בניה לסלילת דרכים. ככל הנראה ההיתר בעקבות כך, התבקשנו ע"י המועצה להסדיר באזור זה 

יוסדר בימים הקרובים ונוכל להמשיך בביצוע ע"פ התכנון, ותקווה שהעיכוב הבא שיגרם יהיה אך ורק 
 כתוצאה מגשמים שיומטרו עלינו בקרוב. 

שנצא מלחץ העבודות באזור הכולבו נתפנה להסדרת תאורת הרחוב מהשער ועד שלומי שקד, כמו כ
 עמודי תאורה באזורים שנותרו חשוכים בישוב כולו.כן נשלים 

,הדרך המיועדת לחצות את עמק האמפיתאטרון, נמצא עדיין בשלבי תכנון וכפי שנראה  222כביש 
 רת חידוש התשתיות.כרגע זה יהיה השביל האחרון שנסלול במסג

 ר.בהמשך עומדת בפנינו עדיין עבודת הסדרת הניקוז לאורך כביש הכניסה מהסילו לשע
צוות התקנת הסיבים האופטיים עובד בקצב טוב וע"פ המתוכנן, כרגע הצוות מתחיל לבצע את ריתוך 
 הסיבים בגבעה הדרומית ולסיים השחלות סיבים בגבעה הצפונית, ההשחלות בגבעה המרכזית

 הסתיימו.
מטר, לכל  2.6בהזדמנות זו אני מבקש להזכיר, שעל פי החלטת ו.תכנון רוחב שביל ראשי הוא מינימום 

 מ'. 1.6מגרש נבצע באם נראה בכך צורך כניסה אחת ברוחב 
כל השבילים הקיימים בישוב ממשיכים להתקיים כבעבר, במידה ונפגעו כתוצאה מעבודות התשתיות 

 למצבם הקודם ויתוקנו גם בתחום המגרש הפרטי.השבילים יוחזרו 
חידוש התשתיות הוחלט לסלול שביל  שבילים קיימים בתחומי המגרשים לא יפורקו, אלא אם במסגרת

אלטרנטיבי, או מי מהתושבים מרחיב את דירתו ובכך פוגע במעבר שכניו בדרך העוברת בתחום 
 מגרשו. 

המגרש הפרטי לחברים בלבד, תושבים שברצונם באחריות הפרויקט לסלול חיבורי בתים בתחום 
וע ולבצע שביל גישה מחודש לחדש שביל חיבור לבית רשאים להתקשר ישירות מול קבלני הביצ

 למגרשם.
לידיעת התושבים והחברים שמעוניינים לבצע עבודות בתחום המגרש הפרטי ועל חשבונם בהתקשרות 

קבלנים להתקשר ולבצע את העבודות אלו, אבנר ישירה בין קבלני התשתית והתושב, אנו מאפשרים ל
לקבלן ע"י התושב או החבר המבקש  דביר התנדב לתווך ולהסדיר את מחיר העבודות שישולם ישירות

 זאת.
 

 אביטל פטיש: רשם
 

 
 

 ניר מאיר נבחר לכהונה נוספת כמזכ"ל התנועה הקיבוצית
  , נבחר המזכ"ל המכהן, ניר מאיר )קבוצת שילר(17/12/19-בבבחירות למזכ"ל התנועה הקיבוצית שנערכו 

 הבוחרים. אחוזים מקולות 55.62%לכהונה נוספת של ארבע שנים לאחר שזכה ב
 קולות לליאור שמחה. 8,797קולות לעומת  11,032לניר מאיר הצביעו 

חברות וחברי  60,407קולות כשרים מתוך  19,836 –וזים אח 32.84%אחוז ההצבעה בבחירות עמד על 
 קיבוצים שהם בעלי זכות הבחירה.

 

חברי הקיבוצים שלקחו ועדת הבחירות לבחירת מזכ"ל התנועה הקיבוצית מודה לכל הקיבוצים, חברות ו
 וכן לפעילי התנועה ועובדיה שעזרו לתפעול הבחירות בצורה תקינה. חלק בתהליך הבחירות,

 24.12תנועה הקיבוצית תאשרר את התוצאות הרישמיות בישיבה מיוחדת שתערך ביום שלישי מועצת ה
 את בחירתו של מזכ"ל התנועה, ניר מאיר, לכהונה נוספת.ו

 למזכ"ל התנועה הקיבוצית, ניתן לערער על תוצאות הבחירות בתוך שלושה ימים. על פי תקנון הבחירות
 



 קמיניםסיכום ישיבה חברי מזכירות ובעלי 
17/11/2019 

 

 זאבי רוזנר, עמית ארגוב, מתן לפידות, וידי שקד, לילי לזרקביץ,  עידן קריסטל :נוכחים
ניקי מור, קובי ואבנת רומבלסקי, רפי  עידן לוינהיים, תומר בן אריה, רונן שרהבני, אורן קנטור,

 .לזרקביץ, מוסא ברוידא, רונן סעידי, מרסלו ארבר
 רקע:

הנושא עלה בשיחת קיבוץ  האחרונות עולה נושא השימוש בקמיני עץ כמפגע בריאותי.לאורך השנים 
  ובה הוחלט שחל איסור בשימוש בקמיני עץ.

ינים וישנה הרגשה של כוחנות המופעלת עלתה הטענה שהנושא עלה ללא התדברות עם בעלי הקמ
א מוצאים לנכון ליצור כנגד מפעילי הקמינים. יש לציין שהמתנגדים להפעלת הקמינים או חלקם ל

התדברות על דרך הפעלת הקמינים, שתמזער את הפגיעה באיכות החיים, אלא דרישה להפסקת 
 הפעלת הקמינים לחלוטין.

 בעלי הקמינים. המזכירות דנה בנושא והוחלט להיפגש עם
 

 דיון:
 מצרים על כך שלא התקיים מפגש לפני קבלת ההחלטה בשיחת קיבוץ.

 האיסור הרטרואקטיבי, שלטענת בעלי הקמינים הוא בעייתי.עלה נושא 
כמו כן, עלה עניין חוקיות הפעלת הקמינים, שכרגע אין גורם חיצוני האוסר הפעלת קמינים. הוסבר 

 יני עץ הוכנסה לתב"ע.שההחלטה בדבר איסור הפעלת קמ
ין הפעלת הקמינים יחד עם זאת, ישנה פתיחות להתדברות על מנת למזער פגיעה סביבתית. עלה עני

 בשעות מסוימות ולזה חלק מהמפעילים התנגדו.
 

 סיכום:
 ישנה הסכמה שהקמינים חייבים להיות בעלי תו תקן )הנושא ייבדק עם כל מפעיל(. .1
 מר בעירה )כופתאות(.תיבדק האפשרות לרכוש במרוכז חו .2
 ישנה שביעות רצון מהמפגש. .3

 

 הערה:
 האוסרת הפעלת קמיני עץ. אין לראות במפגש תהליך של ביטול ההחלטה

 
 רשם: זאבי רוזנר

 

 
 

 עשן מפגע הקמינים חייב להיפסק
.אנו הזמנו עצמנו ולא הוזמנו. חשוב היה להגיע 30/10/2019לאחר דחיות הגענו לישיבת המזכירות ב 

החיים ן ולקוות כי תהייה אוזן קשבת לדרישת חברי הקיבוץ לאוויר נקי. הכוונה היא לשפר את איכות לטעו
 שלנו.

 התקבלה החלטה על איסור השימוש במפגע הקמינים. 2019בפברואר 
למרות ההליך המסודר שכלל פנייה שנה  היו הרבה טענות על הדרך שבה כביכול התקבלה ההחלטה,

 צירת המפגע, פנייה למועצה, פנייה למשרד לאיכות הסביבה.לפני למנהל הקהילה לע
וברנית לקבל החלטות שתהיינה מתאימות וברות תוקף ותדאג בכל המקומות הללו נאמר שהקהילה ס

ליישמן. פנינו למזכירות, נערך דיון בשיחת קיבוץ, הובאה הצעה להצבעה שזכתה לרוב, החלטה 
מיידי בקמינים. כל הניסיונות לתגובת מנהל הקהילה דמוקרטית לכל דבר המחייבת איסור שימוש 

 בדממה רועמת! למציאת דרך כהצעות ליישום ואכיפה נתקלו
הדיון נפתח בבקשה שנציג את נייר עמדה חולקו עותקים  30/10/2019וכך הגענו לישיבת המזכירות ב 

תה טענה לכלל חברי המזכירות ומיד בטרם "יבש הדיו" החלו להישמע טענות מתלהמות. היי



על ידי אחד שההחלטה היא כביכול מחטף,)ניסיון להחזיר את הגלגל לאחור( זה מה שנאמר במזכירות 
מחבריה! עלתה הטענה שלא התקיימה הידברות עם בעלי הקמינים. מוזר הדבר, שאלה הסובלים 

 צריכים להתחנן בפני אלה הפוגעים.)מה גם שנעשה ניסיון טרם החלטת הקיבוץ(.
חודשים מספר לפני שיחת הקיבוץ שבה התקבלה ההחלטה פניתי באופן  -צוננו להבהיר ובכל זאת בר

אישי לשלושה בעלי קמינים להפסקת השימוש, אחד נענה והפסיק. היו אז ניסיונות לשיחות של מנהל 
י הקהילה עם חלק מבעלי הקמינים מה נאמר מי אמר מה לא דווח, הכל נעשה בחדרי חדרים חבל! אול

 שם בנקודת הזמן ההיא להבהיר עד כמה נחרצים אנחנו כחברה וזה לא קרה.אפשר היה 
במשך השנה מיד לאחר קבלת ההחלטה יידענו את מנהל הקהילה על הזמן העובר ללא שום הצעה 

 מסודרת של המזכירות וחוסר טיפול.
קיטת צעדי ה לא לפני נוממוקד שיעלה את נושא האכיפה וז נייעניכאשר הגענו לישיבה ציפינו לדיון 

הדברות מתאימים. זכינו לתגובות קשות ביותר שכללו טענות אינטרסנטיות ופגיעות אישיות. אמירות 
נוספות כמו ממילא לא ניתן ליישם ולאכוף את ההחלטה, כפי שלא אוכפים החלטות אחרות וזה ממש 

שלדעתי במוסד ת, ותקיפות לא ניתן לקיים בחברה שלנו. האווירה בדיון הייתה של אמירות מתלהמו
קהילתי שחובתו לדבר ממלכתיות אין להן מקום! ועוד במיוחד כאשר עולה לדיון נושא הנוגע לכלל 
הציבור ודורש פעולה החלטית. לדעתי בדיונים כאלה אין מקום להשתתפות חבר מזכירות בעל 

 אינטרסים. הוא חייב לפסול עצמו משום ניגוד עניינים.
ת הקמין קבלה גיבוי ממנהל הקהילה להשתתפות מה שהפיח מזכירות בעלבמקרה הזה חברת ה

בקרבה את רוח ההתלהמות למען האינטרס הפרטי! לאנשי המזכירות לא הייתה שום הכנה ולא היו 
 שום הצעות מעשיות להתקדמות ולהדברות למרות שהיה זמן כשנה זמן שלא נוצל.

 יאותנו.ומסכן את ברהנה הגיע החורף ללא אכיפה מתאימה. והעשן חזר 
המסקנה מכל זה עולה כי, הסחבת וחוסר הרצון לפעול התאימו למישהו, שאמר נחכה ונראה מה יהיה! 
ישכחו מזה! ונמשיך! מכיוון שבריאות הציבור חשובה לנו ועל הדרך באם נהיה הסנונית הראשונה 

ו כי התקיימה רון נודע לנשתתרום להתעקשות על החלטות ויישומן הרי אנו כחברה הרווחנו. ברגע האח
ישיבה עם בעלי הקמינים לא ישיבה לקביעת לוח זמנים להפסקת המפגע אלא איך לייעל את זרימת 

 העשן כך שלא תראה אך העשן החומר השרוף ימשיך ולהרעיל.
אנו פונים בפנייה נוספת לבעלי הקמינים למנהל הקהילה למזכירות הפסיקו את המפגע לאלתר. 

ונה ללא שכתובה מחדש. ולהצעה שהוגשה והופיעה בעלון לטובת הקיבוץ כלש התייחסו להחלטת
 בריאות הקהילה.

 בברכת
 בכפר מנחם נושמים אוויר נקי

 
 איליה אלמן

 

 
 

  



 מדיניות גיזום וכריתת עצים בקבוץ.
 

ברצוני להבהיר את הנהלים בנדון, זאת לאור ריבוי פניות חברים לגיזום וכריתת עצים בשטחים 
 הפרטיים.

 עקרונית מנחים אותי שלשה כללים מהותיים וחשובים:ברמה ה
במדיניות שתילת עלינו להשקיע מאמץ בשימור וטיפוח עצי הנוי הקיימים בקבוץ, ולהמשיך  .1

 עצים חדשים ומגוונים.
גיזום העצים יתבצע מסיבות בטיחות, עיצוב נוף העץ וטיפול בענפים המסתירים את קולטני  .2

 דודי השמש.
 כריתת עצים .3

וי יש תפקיד אקולוגי חשוב ומשמעותי. עיקר חשיבותו הוא בהצללת שבילי הישוב והגנה לעצי הנ
ל כדי להימנע מכריתת עצים ולנהוג רק על פי חוקי מפני השמש הקופחת. לכן, יש לעשות הכ

 המדינה בנדון.
 

ר מאז ההפרטה בקבוץ והעברת האחריות על הגינון הפרטי לחבר, השתנו הנהלים ולצערי חלק מהציבו
 עדיין לא סיים להפנים את השינוי.

 בתחום כריתת עצים והגיזום לגובה, הנהלים הם אלה:
באחריות החבר. כלל זה כולל עצים וותיקים שניטעו לפני  גיזום העצים בשטחים הפרטיים היא .א

 כניסתו של החבר לדירתו.
בטוח שהיא  כריתת עצים ללא אישור, בשטח הפרטי ובשטח הציבורי, היא עבירה על החוק. אני .ב

 גם נוגדת את רצון הציבור שלנו לשמור על חזות ירוקה של הקבוץ.
ל פקיד היערות בקרן קיימת. כריתת עץ הכתובת הבלעדית לקבלת אישור כריתת עץ היא ש .ג

 ללא אישור תטופל ביד קשה על ידי מוסדות הקבוץ והחבר צפוי לקנס גדול מקרן הקיימת.
 י שמתלבט בכריתת עץ.אסיים את דבריי בפניה אישית לכל מ

 כמו לאדם, גם לעץ יש יתרונות וחסרונות. חילוקי הדעות על יתרונותיו וחסרונותיו הם סובייקטיביים.
 עלינו להתייחס בכובד ראש לפני כל יוזמת עקירת עץ ולהימנע מקלות דעת בנושא.

 

 אסא ברק

 
 שגב.נערך טיול קבוץ מוצלח. היה זה טיול תחנות לאזור מ 20.12.2019 –ב 

מזג אוויר נהדר, מדריך טוב, ארגון –"הכל היה בשבילנו  –לדברי המטיילים היה זה יופי של טיול 
טוב, חברה טובה, נופים מהממים ופגישות עם אנשים מעניינים הכל חבר ביחד לטיול יפהפה וכולם 

 נהנו"
 התודה והברכה לרינה קרן, אשר על הארגון והתכנון ולמאיר ארגוב שסייע.

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 צילם: יגאל קליין



 סוף סוף חורף
 

 
 

 
 : אמנון זלינגרםליצ    
 
 

 מ"מ גשם 3.5בנובמבר ירדו   
  



 
 

 וגדעוןעם נירה, אסנת, איתי 
 אנו אבלים על מות חברנו

 

 אברהם סלע
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 ייםאברהם סלע קורות ח
 להוריו הניה ווולף.גוטליבר. 1934אברהם נולד בפריז בשישה עשר ביולי 

יה פעיל בתנועה הקומוניסטית הפולנית ולכן נעצר ולאחר מכן, המשפחה גורשה לפרנקפורט אביו ה
נולד אברהם כבן שני אחרי אחותו תמר. מאוחר יותר, נולד אחיו גדעון. אביו עסק ומשם לפריז, שם 

 בחייטות בעיקר ככיסוי לפעילותו במפלגה הקומוניסטית.
עם פרוץ המלחמה ולאחר זמן, התאחדה המשפחה אברהם ואחותו נשלחו לתקופה קצרה לשוויץ, 

 בפריז.
למספר ימים עד פגישתו המחודשת עם אמו ואחיו עם פלישת הגרמנים לפריז, נשלח אברהם למחבוא 

 .גדעון
לאחר בריחה ברחובות פריז, נשלחו אברהם ואחותו תמר, לזוג איכרים בכפר מדרום לפריז, תמורת 

וני, הרעב ושנאת הכפריים. לאחר זמן, באמצעות שליחה תשלום. חייו בכפר היו קשים בגלל הע
ריז משם הועבר אברהם שנית לכפר. תפקידו היה מהמחתרת הצרפתית. שבו אברהם ואחותו תמר לפ

 לטפל באחיו ולאחר מכן, עד הלילה עבודה קשה בשדה.
תפס ע"י אמו, הניה, גויסה למחתרת והייתה פעילה מאד בארגון זה. אביו שהיה אף הוא במחתרת, נ

ם כולל הגרמנים ונשלח ברכבת לאושוויץ ביחד עם חבריו. בניסיון בריחה כושל, נתפסה החבורה וכול
 .אביו, נורו למוות

אברהם הועבר לכפר אחר, שם מצא משפחה אוהבת ושם גם למד קרא וכתוב, כומר הכפר שכנע אותו 
 לחמה, חזרה המשפחה לפריז.לבא לכנסיה ואמו אף הסכימה שיתנצר וכך למעשה ניצל. עם סיום המ

, ה לארץ באניההמפלגה הקומוניסטית סידרה להם אשרות כניסה לישראל והמשפחה כולה עלת
שנים. לאחר שהייה בעתלית, הגיע אברהם לכפר מנחם ,נקלט בקבוצה הראשונה  11כשלאברהם מלאו 

 של הקיבוץ, קבוצת סלע ואומץ ע"י ציפורה ונחקה רומבק ז"ל.
באי בנח"ל, היה אברהם פעיל מאד בקיבוץ והיה בו דמות מרכזית. היא נישא לנירה לאחר השירות הצ

 אסנת ואיתי. בהמשך הגיעו גם הנכדים. ילדים:ולהם שני 
 אברהם היה פעיל גם בתנועת השומר הצעיר והדריך ביפו ומאוחר יותר את כתת לבנה, הכיתה שלי.

 הקבוץ.  היה פעיל מאד בוועדות והרבה להתבטא בעלון ובשיחות
ד מרכז ' נוסעת המשפחה לשנתיים שליחות בבוליביה, עם חזרתה, נבחר אברהם לתפקי70בשנת 

 המשק. 
 בשנים שלפני כן עבד בשלחין ושנים רבות אף ריכז את הענף.

 נבחר אברהם לתפקיד מזכיר הקבוץ והיה שותף להחלטות משמעותיות בחיינו. 1997ב
הקבוץ הארצי. ותקופה ארוכה, היה פעיל בארגוני מים אברהם גם שימש מספר שנים כמנהל בית 

 איזוריים.
נסיונר במפעל המתכת. לצערנו לפני מספר שנים, חלה אברהם במחלת בשנותיו האחרונות, עבד כפ

 הסרטן ממנה הבריא אך המחלה, שבה והיום הכריעה אותו.
 הקבוץ כולו משתתף בצער ם של איתי, אסנת ובני משפחותיהם.

 וךיהי זכרו בר
 

  אמנון



 אברהם, אבא וסבא אהוב שלנו,
 להאמין שנגמר.עומדים אנו כאן סביב הקבר ומתקשים 

 שנותיך. 85 -הספקת המון ב
 קורותיך סופרו בקרה, אנחנו רוצים לספר קצת אנקדוטות מהחיים.

 איש צנוע עם שמחת חיים בלתי נלאית, שתמיד רואה את חצי הכוס המלאה.
 ובחזרה. המוןבנו אותך בחזרה אהבת את החיים ואותנו ואה •
 .הקפדת להנות מאוכל טוב ובעיקר מעישון סיגריות •
 מאוד אהבת לאכול קרמשניט שתמיד הזכיר לך את אמך הניה. •
"כוכבי" ובכל פעם שתום ובהמשך  כשתום נולד התחלת מסורת של סיפור בהמשכים על הסוס •

 עמית ושלי נפגשו אתך סיפרת להם פרק נוסף בסיפור בהמשכים.
 בשקיקה. כשנסענו לארגנטינה, שלחת לילדים פרקי המשך מודפסים והם גמעו את הסיפורים  •

 אכן הוכתרת כמספר סיפורים נפלא!
 מאוד אהבת לטייל בעולם ולגלות מקומות חדשים והספקת לבקר בהמון מדינות. •
קראת ביולי לפני שנתיים, קצת אחרי יום ההולדת שלך, החלטנו במסגרת בת המצווה של שלי ול •

ימים וזכינו לחוות אתך  4טיילנו יחד  הגיוס של תום לנסוע לטיול שורשים בפריז, עיר הולדתך.
בית הספר לבנים בו למדת ועד הכפר , Rue de Figeuמהרחוב בו נולדת . את סיפורי הילדות

Bailly Romain Villuers העולם השנייה. בו שוכנת במהלך מלחמת 
 ו.זאת הייתה חוויה נהדרת לכולנ

את חלום  ור.לבוליביה לביק חלמת לבקר בקובה, באלסקה ובאנטארטיקה ולחזור פעם נוספת •
 הטיול לקובה להגשים עם איתי השנה ואל בוליביה ביקשת שניסע בלעדייך.

אהבת לגדל ורדים ובעיקר אהבת לפנק אותנו בפאי תותים, לקטוף לנו שסק מהעץ והקפדת  •
זאת עוד הספקת לעשות בכוחות אחרונים, לפני ון. גדע מהעץ שלקאן כל שנה לקלף לי אגוזי פ

 ם האגוזים הקלופים עדיין מחכה לי.אז הקופסא ע, שאושפזת
 

 אברהם, אבא וסבא אהוב שלנו,
 קר בנו.יהשארת חותם של אהבה בהרבה אנשים ובע

 

 נוח בשלום על משכבך. 
 

 פאולה רוסי סלע
 

 

 

עקב לקות השמיעה החריפה שלו ולקות הראייה שש שנים זכיתי לעבוד במחיצתו של אברהם סלע. 
 מאוד לתקשר, אפילו שמזה שלוש שנים עבדנו על אותו קו ייצור ממש.המוחלטת שלי, קשה היה לנו עד 

פער משמעותי התקיים בין שיחותינו שהסתכמו לרוב ב״בוקר טוב״ הדדי ובין נוכחותו במחשבתי. מידי 
. חריצותו זו היוותה עבורי 11:30ני השעה שש ועובד עד בוקר היה אברם מגיע לעבודה מספר דקות לפ

ה הברוכה. במהלך יום עבודה, לא אחת נמאסו עלי החדשות ברדיו וקפצו עלי הוכחה לעוצמת השגר
הגעגועים למחשב בבית וכמעט הייתי מתפתה לסגור את היום. אז הייתי חושב על אברהם העובד, בגיל 

 .הרבה מעבר לשמונים ובהתמדה נדירה
שזכה לאכול עמו לאחר מות אבי ותחושת ההחמצה הקשה שיש לי מאז לגביו, התקנאתי באברם סלע 

בכל יום ארוחת צהרים. ובתוך כך, היוותה עבורי נוכחותו של אברם בעבודה זיכרון חי מאבי. כעין דרישת 
בעולם, עובד, מטייל  -שלום מהימים שהיו. מה נפלא, אמרתי לליבי, שאברם חי את החיים במלואם 

 ם.אוהב, אוכל טוב ויונק את האושר שהחיים מאפשרי
 .לכתוב שלפגוש בו בכל בוקר מחדש בעבודה, היה עבורי מקור לחיזוק והעצמהרוצה אני לומר ו

 .בהוקרה לך אברם היקר
 

 .שגיא
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 העלון. בעיצוב שנה מעל אלו בימים מסיימת ישראל יעל

 אלי. לפנות מוזמן בשכר לחודש אחת העלון את לעצב שמוכן/ה חבר/ה

 תודתנו. כך ועל ומושכל יצירתי באופן העלון את עיצבה יעל

 ליעל. הצלחה איחולי

 

 אפרתי יהודית
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 אמילי ז'ורנו 22.08.1895-05.12.1957
 זליג יובל 10.03.1906-23.12.1974
 חיים פלסקובסקי 29.12.1915-15.12.1977

 אלקלעי יוסף  1883-04.12.1979
 פייטל שוהם 04.07.1913-24.12.1982
 שלמה אליאב 19.01.1910-22.12.1990
 אברהמ'ל ברוידא 18.10.1911-16.12.1994
 חיה ירוחם 29.03.1914-25.12.1995
 דינה הליבני 24.10.1913-08.12.2000
 יוסף טולדו 12.09.1902-31.12.2000
 איליה נאוסיחין 25.04.1916-25.12.2001
 שו נדיר 21.04.1923-30.12.2001
 תמר דיין 05.02.1940-12.12.2002
 צפורה לביא 05.02.1927-19.12.2003
 אראלה שבתאי 11.03.1936-04.12.2005
 ישראל גרמן 11.12.1921-08.12.2008
 עמוס סנדברג 21.12.1947-17.12.2009
 מיכה מן 24.02.1923-20.12.2009
 רפאל גושן -רפי 03.10.1945-28.12.2012
 דינה פינק 24.02.1923-20.12.2012
 חיה פרלמוטר 01.09.1913-13.12.2013
 אביגדור כהן 16.07.1920-15.12.2018
  אברהם סלע 16.07.1934-11.12.2019

  

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 


